
   
 

21. oktober 2020 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Vil Naalakkersuisut tage initiativ til at indføre en aftale i stil med ”Standardaftalen AB-Forbruger”? 

Svaret bedes begrundet. 

 

2. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for det offentlige, såfremt man 

indfører noget i stil med ”Standardaftalen AB-Forbruger” herhjemme? 

 

3. Hvilke fordele og ulemper vurderer Naalakkersuisut, at der vil være ved at indføre noget i stil med 

”Standardaftalen AB-Forbruger” herhjemme? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet i relation til emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Jeg har den holdning, at det er vigtigt, at boligejere er beskyttede, når de antager en håndværker til at lave 

større vedligeholdelses-, moderniserings- eller renoveringsopgaver.  

 

Som forholdene er i dag, er den enkelte boligejer overladt til uvished og usikkerhed i forbindelse md en 

hårværkers eventuelle dårlige eller mangelfuldt udført arbejde. 

 

I Danmark har man ”Standardaftalen AB-Forbruger”1, der er udarbejdet i et samarbejde mellem Erhvervs- 

og Byggestyrelsen, Dansk Byggeri, Tekniq og Forbrugerrådet. Det er en aftale, der beskriver de almindelige 

betingelser for aftaler om byggearbejder for forbrugere.  

 

Jeg er af den opfattelse, at der er tale om en gennemarbejdet og velafprøvet forbrugerbeskyttelse i form af 

en enkel aftale, som kan indgås mellem ordregiveren og håndværkeren. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 

                                           
1 https://boligejer.dk/file/64019/forbrugraftalen.pdf 


